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В статье рассматривается государственная служба в Римском государстве в эпоху поздней республики и раннего 
Принципата (II в. до н. э. по II в. н. э.) на примере управления провинции Ахайя (Греция). Способы контроля римских 
чиновников в провинциях, через ежегодные отчеты в сенате, а также через обработку жалоб представителей провин-
ций. Анализ источников показывает все проблемы римского управления, а также их успехи в области государственно-
го строя и административного контроля над чиновниками. 
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This article examines public service in the Roman state during the late Republic and early Principate (II century BC to 
II century AD) on the example of the administration of the province of Achaia (Greece). Ways to control Roman officials 
in the provinces, through annual reports to the Senate, and through handling complaints from provincial representatives. 
The analysis of sources shows all the problems of the Roman administration, as well as their success in the field of the state system 
and administrative control over officials.
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